
Srbija; Mirović: Ulaganje u zaštitu životne sredine važno za
Vojvodinu

Predsednik Pokrajinske vlade Igor Mirović izjavio je 17. oktobra da su direktna ulaganja u
zaštitu životne sredine važna za pokrajinu Vojvodinu, jer se u toj oblasti pripremaju projekti
i traže fondovi i partneri za saradnju. Privrednicima iz američke države Merilend
predstavljeni su investicioni potencijali u Vojvodini. Srbija može da iz iskustva Merilenda uči
o preradi otpadnih voda i komunalnog otpada, rečeno je na sastanku srpskih i američkih
zvaničnika.
Mirović je, na sastanku sa privredno-političkom delegacijom američke savezne države
Merilend, predvođenom državnim sekretarom Džonom Vobensmitom, razgovarao o
mogućnostima za saradnju u sektoru zaštite životne sredine. Predstavljeni su i investicioni
potencijali i tekući projekti u toj oblasti u pokrajini Vojvodini.
Mirović i Vobensmit istakli su zajednički interes da se sa predstavnicima poslovne zajednice
iz Vojvodine i Merilenda prepoznaju razvojene tačke i modeli saradnje.
Posebno je istaknuta mogućnost preuzimanja dobrih iskustava te američke države u sektoru
prerade otpadnih voda, komunalnog otpada i drugim segmentima zaštite životne sredine.
U razgovoru je ocenjeno da je današnji susret važan za poslovnu saradnju ne samo u oblasti
zaštite životne sredine, nego za ukupnu saradnju Srbije i Merilenda, kao i da će Vojvodina
biti “spremna da bude deo buduće nacionalne saradnje dveju država”, navodi se u
saopštenju Biroa za informisanje Pokrajinske vlade posle sastanka.
Trivan: Izrada projekata jedini način da se dobiju sredstva
Sa delegacijom iz Merilenda razgovarali su i ministri za zaštitu životne sredine i državnu
upravu i lokalnu samoupravu Goran Trivan i Branko Ružić, kao i gradonačelnik Novog Sada
Miloš Vučević.
Vučenić je izjavio da će akcenat u saradnji sa potencijalnim partnerima iz Merilenda u
Novom Sadu biti na zaštiti životne sredine, izgradnji regionalne deponije i prečistača
otpadnih voda.
Na sastanku gradskih vlasti sa privredno-političkom delegacijom Merilenda bili su prisutni i
predstavnici lučkih operatera i organizacija koje se bave saradnjom između gradova i
država.
Ministar za zaštitu životne sredine je rekao da su od osnivanja tog ministarstva pre tri
meseca odmah kontaktirane zemlje u kojima se mogu pronaći partneri, odnosno investitori.
Trivan je kazao da je za Srbiju u narednom periodu važno da krene u izradu projekata, jer je
to jedini način da se dobiju sredstva.
“Na to posebno treba da obrate pažnju donosioci odluka u lokalnim samoupravama, jer bez
urađenog projekta nema ni finansiranja”, rekao je Trivan.
Vobensmit: Srpski zvaničnici pokazali liderstvo i entuzijazam za saradnju
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Državni sekretar Merilenda Džon Vobensmit rekao je da je pre dva meseca ugostio ministra
Trivana, te da su na tom sastanku definisane prioritetne oblasti za saradnju sa Srbijom.
“Zato smo došli u ovu zemlju i doveli predstavnike velikih kompanija. Juče smo razgovarali
sa premijerkom, ministrom spoljnih poslova, a danas pored gradonačelnika i sa
predsednikom Pokrajinske vlade o rešavanju pitanja iz oblasti zaštite životne sredine. Svi oni
su pokazali veliku želju, liderstvo i entuzijazam da se identifikuju polja saradnje i da se
pravovremeno krene u realizaciju iste”, rekao je Vobensmit.
U Gradskoj kući održana je i prezentacija investicionih potencijala i kapitalniih projekata
Novog Sada iz oblasti zaštite životne sredine, a kojoj su prisustvovale kompanije iz SAD koje
posluju isključivo koristeći nove i čiste tehnologije.
Merilend je u pogledu zaštite životne sredine i zaštite prirode jedna od dve najnaprednije
savezne države u SAD.
Privredno-politička delegacija iz Merilenda boravi u Srbiji od 16. do 20. oktobra na poziv
Trivana.
Delegaciju čine predstavnici 10 uspešnih kompanija i predstavnici mreže “Sister sitis
internešenel”, a na njenom čelu je državni sekretar Merilenda Džon Vobensmit.
Izvor: euractiv


